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Jan Nørner 

 
REFERAT: 
 

1. Velkomst v/formanden for udvalget 

Orla Olesen bød velkommen til dagens møde. Meddelte, at der var afbud fra Claus Ul-
rich-Larsen og Jørn Rise. 

2. Godkendelse af dagsorden (fast punkt) 

Den udsendte dagsorden blev godkendt. 

3. DTS Indsatsudvalg, Finanslov 2013 samt afrapportering vedr. beslag 

Der har senest været afholdt møde i DTS Indsatsudvalg den 8. oktober 2012. Indtil nu 
har hovedemnet været Finanslov 2013, som nu er endelig vedtaget. Uden nogen form 
for direkte styrkelse af toldområdet. Indsatsudvalget arbejder nu hen imod Finanslov 
2014, og det forventes, at DTS Toldudvalg vil blive involveret i dette arbejde. 

I forhold til afrapportering af antallet af beslag, vil Orla Olesen til næste møde i Toldud-
valget forsøge at finde de seneste tal. 

4. Implementeringen af mobil, fleksibel og efterretningsbaseret toldkontrol - op-
følgning og status 

Toldudvalget har fået oplyst, at der vil ske en officiel afrapportering efter et år. 

Søren Månsson fortalte, at i Midt- og Sydsjælland er mobil, fleksibel og efterretningsba-
seret toldkontrol ved at finde et godt leje, især på kontroldelen. Bortset fra den efterret-
ningsbaserede del, som efter DTS Toldudvalgs opfattelse, ikke er kommet i gang. 

Toldudvalget ser det generelt som en udfordring, at der på nogle områder ikke umiddel-
bart er sammenhæng mellem den nye metode for toldkontrollen og toldmedarbejdernes 
beføjelser. Specielt i forbindelse med eftersættelse af køretøjer, hvor toldmedarbejderne 
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skal overholde færdselslovens regler. Derudover er det udvalgets opfattelse, at der er 
behov for en diskussion omkring udrustningen af tjenestebilerne og det sikkerhedsmæs-
sige aspekt generelt, herunder uddannelse/kurser i den forbindelse. 

Toldudvalget følger udviklingen og vil komme med deres input i forbindelse med evalue-
ringen, der skal ske efter et år. Udvalget vil således løbende finde eksempler på fordele 
og uhensigtsmæssighed til brug ved evalueringen. 

5. Opfølgning på mødet med direktørerne fra toldenheden, herunder drøftelse af 
toldmedarbejdernes beføjelser 

DTS Toldudvalg afholdt møde med direktørerne i toldenheden den 3. oktober 2012. Ud-
valget fulgte op og drøftede de emner, der blev drøftet på mødet, herunder: 

 Danmarks formandskab for EU i 1. halvår af 2012 
 Toldmedarbejderne i Skatteministeriets beføjelser 
 Indførelse af den mobile, fleksible og efterretningsbaserede toldkontrol 
 Kompetenceudvikling i toldenheden, herunder struktureret grunduddannelse 
 Arbejdstid, herunder fleksibilitet i opgavevaretagelsen 
 Tanker om ny struktur i Skatteministeriet på toldområdet 

Det er toldudvalgets opfattelse, at det er formålstjenligt med disse måder med ledelsen 
på toldområdet. Udvalget overvejer derfor at indbyde til nyt møde i efteråret 2013, hvor 
den ny struktur i Skatteministeriet er iværksat. 

6. Ressourceanvendelse i tolden i Skatteministeriet (fast punkt) 

Som følge af ny struktur i Skatteministeriet besluttede Toldudvalget at udskyde drøftel-
serne under dette punkt til næste møde. 

7. Afrapportering fra UFE-mødet (Union des Finanzpersonales in Europa) i Køben-
havn 

Orla, Kim og Jan deltog på udvalgets vegne i UFEs Toldudvalgs møde i København den 
18. september 2012. Orla, Kim og Jan afrapporterede fra mødet, og kom i den forbindel-
se bla. ind på følgende emner: 

 Udviklingen i ressourceanvendelsen på toldområdet i de respektive medlemslande 
(nedskæringer) 

 Organiseringen af toldopgaven i de respektive medlemslande 
 Udviklingen i løn og pension 
 Sikkerhed og Sundhed 

Kim Andersen har i forlængelse af UFE-mødet lavet en artikel i Dansk Told & Skat nr. 
7/2012. 

8. Lovforslag i høring 

Toldudvalget har ingen lovforslag i høring. 

9. Opfølgning på arbejdet i arbejdsgrupperne vedrørende initiativerne: 

Kompetenceudvikling v/ Laila Gori Jessen og Klaus Hymøller 

Laila og Klaus har et ønske om at følge op på, hvor mange kurser der har været udbudt 
og afholdt på toldområdet i 2012. Dette arbejde tænkes foretaget i samarbejde med 
Dansk Told & Skatteforbunds kompetenceudvalg. Laila og Klaus kontakter Anette Al-
brechtsen fra DTS sekretariat. 
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Kim Andersen supplerede med, at i RSU i København har man drøftet uddannelse i for-
hold til den nye struktur, og der er igen gjort opmærksom på, at det halter med den 
strukturerede efteruddannelse på toldområdet. Kim oplyste endvidere, at det er sket at 
medarbejdere på ekspeditionsstederne bliver afvist på deres ønske om kurser finansieret 
af CLOPU-midler (eks. Kommunikationskurser), under henvisning til virksomhedens drift 
(ressourceproblematik / åbningstider). 

Legal vareførsel og fysisk varekontrol v/ Kim Andersen og Orla Olesen 

Arbejdsgruppen afventer ny struktur, hvor det forventes at der vil være nogle mere klare 
snitflader mellem smuglerikontrol og legal vareførsel og fysisk varekontrol. 

Manifestsystemet fungerer indtil videre ikke helt optimalt, og er dermed mere ressource-
krævende end forventet. Det er dog forventningen, at man ved fremtidige udlægnin-
ger/rettelser i systemet, vil opleve at systemet fungerer bedre. Efter at have undervist 
og uddannet superbrugere i manifestsystemet, er der nu igangsat den efterspurgte un-
dervisning ude på ekspeditionsstederne. 

Projekter på toldområdet v/ Søren Månsson og Claus Ulrich-Larsen 

Intet nyt fra arbejdsgruppen, idet de afventer den endelige implementering og evalue-
ring af mobil, fleksibel og efterretningsbaseret toldkontrol. 

10. Eventuel, herunder nyt møde 

Eventuelt 

Søren spurgte indtil drøftelserne omkring narkoindsmuglingens indvirkning på sam-
fundsøkonomien - eventuelt i samarbejde med Trygfonden. Jan Nørner meddelte i den 
forbindelse, at DTS sekretariat ikke er kommet videre med drøftelserne endnu, men at 
det stadig er prioriteret. 

Endvidere blev det oplyst, at EU samt Sundhedsstyrelsen kommet med en afrapportering 
vedrørende problemstillingen. Toldudvalget følger op. 

Nyt møde 

Toldudvalget planlagde mødeplan for 2013. Første møde i 2013 afholdes den 19. februar 
2013. 

 
 


